
قیمــت بیت کوین در صرافی بایننس نزدیک به ۲۷ هزار دلار رســید و 
مدیرعامل بایننس علت این کاهش ناگهانــی را توضیح داد. به گزارش 
ایســنا به نقل از کریپتوکارنســی، در یک چرخش غیرمنتظره از وقایع، 
قیمت بیت کویــن )BTC( در جریان معاملات بزرگترین صرافی ارزهای 
دیجیتال جهان، بایننس، به طور شگفت انگیزی به پایین ۲۷۰۶.۲۰ دلار 
ســقوط کرد. این کاهش غیرمنتظره در ارزش بیت کوین باعث نگرانی 
جامعه ارزهای دیجیتال شــد. توجه به این نکته مهم است که این افت 
ناگهانی به طور خــاص در بخش معاملات آتی جفت بیت کوین/دلار رخ 
داده است. مدیرعامل بایننس، چانگ پنگ ژائو که به طور گسترده به عنوان 
CZ در حوزه رمزنگاری شناخته می شود، به سرعت این وضعیت را مورد 

بررســی قرار داد. به گفته وی، این مشکل با جدا شدن رابط کاربری رخ 
داده است و به کاربران اطمینان داد که این مورد بر فعالیت های معاملاتی 
تاثیری ندارد. چانگ پنگ ژائو فاش کرد که مشــکل ناشی از اجرای کد 
جدید اســت و نیاز به بازگشت و اصلاح داده ها دارد. مهندسان یک بازه 
زمانی یک ســاعته را برای رفع این مشــکل تخمین زدند، اگر چه ژائو 
به کاربران هشــدار داد که انتظار حدود دو ســاعت را داشته باشند. این 
ناهنجاری اخیر، همانطور که توســط چانگ پنگ ژائو بیان شــد بر این 
مورد تاکید می کند که این رویداد صرفا یک نقص فنی از طرف بایننس 

بوده و منعکس کننده هیچ مشــکل اساسی در خود بیت کوین نیست. 
علاقه مندان و ســرمایه گذاران این رمزارز می توانند آسوده خاطر باشند 
و بدانند که یکپارچگی شبکه بیت کوین دست نخورده باقی مانده است. 
این حادثه یک مورد غیرعادی مشــابه را در دنیای ارزهای دیجیتال به 
یاد می آورد، زمانی که قیمت ریپل به طور چشــمگیری افزایش یافت و 
در ماه آگوســت در صرافی جمینی به ۵۰ دلار رســید. در آن زمان نیز، 
ناهنجاری فوق العاده قیمت به دلیل نقص سیســتم بیان شــد. مجموع 
ارزش بازار جهانــی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۱.۰۷ تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۱۶ درصد بیشتر شده 
است. در حال حاضر ۴۸.۸۶ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین بوده که در یک روز ۰.۱۵ درصد کاهش داشته است. حجم کل 
بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۴۲.۱۸ میلیارد دلار است که 
۳۸.۲۳ درصد افزایش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز 
در حال حاضر ۲.۲۸میلیارد دلار اســت که ۵.۴۱ درصد از کل حجم ۲۴ 
ســاعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون 
۴۰.۱۸ میلیارد دلار است که ۹۵.۲۷ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار 

ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

از ۱۰ مهر انجام می شود

راه اندازی قرارداد آتی شمش طلا 
در بورس کالا

شــرکت بورس کالای ایران از راه اندازی قرارداد آتی شــمش طلای خام تحویل ۳۱ 
اردیبهشت ۱۴۰۳ از دوشــنبه )۱۰ مهرماه( خبر داد. به گزارش ایسنا، طبق اطلاعیه 
شــرکت بورس کالای ایران کلیه فعالان معاملات قراردادهای مشــتقه مخاطب این 
قرارداد می توانند باشــند. اطلاعیه بورس کالا بدین شرح است: " به اطلاع کلیه فعالان 
معاملات قراردادهای مشــتقه می رساند قرارداد آتی شــمش طلای خام تحویل ۳۱ 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ از روز دوشنبه )۱۰ مهرماه امسال( راه اندازی می شود و تا پایان 
اردیبهشــت ماه سال ۱۴۰۳ قابل معامله است. قراردادهای آتی در اولین روز معاملاتی 
بدون حد نوســان قیمتی با دوره پیش گشــایش به مدت ۳۰ دقیقه در ابتدای جلسه 
معاملاتی آغاز می شــود و پس از انجام حراج تک قیمتی ساعت ۱۰:۳۰ با دوره عادی 
معاملاتی و اعمال حد نوســان قیمت روزانه ادامه می یابد. براین اســاس، قیمت پایه 
قرارداد آتی همان قیمت کشف شــده در حراج تک قیمتی خواهد بود که مبنای حد 
نوسان قیمت روزانه برای ادامه معاملات در حراج پیوسته قرار خواهد گرفت. در صورت 
عــدم انجام معامله در حراج تک قیمتی قرارداد آتی متوقف می شــود و مجددا همین 

فرآیند روز کاری بعد تکرار خواهد شد".

با تصویب مجلس

بانک مرکزی موظف به ارائه برنامه 
عملیاتی سالانه کاهش نرخ تورم شد

با تصویب مجلس، بانک مرکزی موظف به ارائه برنامه عملیاتی سالانه مربوط به کاهش 
نرخ تورم حداکثر تا پایان فروردین ماه هر ســال شــد. به گزارش ایســنا، نمایندگان 
مجلس در جلسه علنی صبح امروز )شــنبه( و در ادامه بررسی جزییات لایحه برنامه 
هفتم توسعه، بندهای الف و ب ماده ۱۰ و یک بند الحاقی به این ماده را تصویب کردند.

ماده ۱۰- به منظور اصلاح چهارچوب و اعمال سیاســتگذاری پولی اقدامات زیر انجام 
می گیرد: الف- بانک مرکزی به عنوان مقام پولی و مرجع اصلی مهار تورم با همکاری 
دســتگاه های ذیربط موظف است برنامه عملیاتی سالانه مربوط به کاهش نرخ تورم را 
حداکثر تا پایان فروردین ماه هر ســال به تصویب شــورای پول و اعتبار برساند. بانک 
مرکزی موظف اســت گزارش عملکرد این برنامــه و دلایل عدم تحقق احتمالی آن را 
ماهانه به شــورای پول و اعتبار ارائه نماید. بندالحاقی- بانک مرکزی موظف اســت تا 
پایان سال اول برنامه، دستورالعمل پرداخت تسهیلات اعتبار در حساب جاری را برای 
سرپرســتان خانوار دارای درآمد منظم، مستمری با یارانه را به تصویب شورای پول و 
اعتبار  برساند. ب- اعطای اعتبار جدید به بانکها و مؤسسات اعتباری غیربانکی بدون 
دریافت وثیقه، ممنوع است. نوع و میزان وثایق قابل پذیرش توسط شورای پول و اعتبار 

تعیین می شود.
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رئیس قوه قضاییه گفت: باید به گونه ای تدبیر شــود که ما برای امدادرســانی به مردم در هر حادثه ای و با هر وسعتی آمادگی داشته باشیم. به 
گزارش ایلنا، از مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای طی سخنانی در مراسم بزرگداشت روز آتش نشان که در 
مجموعه ۱۲ هزار نفری آزادی و با حضور آتش نشانان و خانواده های آن ها برگزار شد، ضمن تبریک ایام ولادت با سعادت نبی اکرم )ص( اظهار 
کرد: خداوند متعال را سپاســگزارم که این توفیق را پیدا کردم تا در کنار شما آتش نشانان و خانواده های گرامی تان باشم.رئیس دستگاه قضا با 
تبیین و تشریح نقش شهرداری ها در توسعه عمران و آبادانی و ایمن سازی و هرآنچه که به آرامش و آسایش شهروندان مرتبط می شود و همچنین 

نقشی که شهرداری ها در مباحث ناظر بر فرهنگ سازی و امور معنوی دارند، گفت: یکی از زیرمجموعه های شهرداری، آتش نشانی است.....

www.sobh-eqtesad.ir

رئیس قوه قضاییه در مراسم بزرگداشت روز آتش نشان:
همه ارکان حکومت باید نسبت به پدافند غیرعامل توجه داشته باشند

info@sobh-eqtesad.ir

شورای رقابت اعلام کرد

انتشار اطلاعیه مرحله سوم 
فروش یکپارچه خودرو تا 

چند روز آینده 
با توجه به حواشــی پیش آمده پیرامون حذف ســامانه یکپارچه 
خودروها و ملغی شــدن مرحله ســوم که با تکذیب معاون صنایع 
حمل ونقل وزارت صمت و شورای رقابت خاتمه یافت، مدیر روابط 
عمومی شــورای رقابت اعلام کرد که طی چند روز آینده اطلاعیه 
برای عرضه در قالب مرحله سوم فروش یکپارچه خودروها منتشر 
خواهد شــد. ســپهر دادجوی توکلی در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
تاکید بر اینکه هر تغییر در مــورد نحوه عرضه خودروها منوط به 
تصمیم و تصویب شورای رقابت اســت، اظهار کرد: هرگونه تغییر 
در نحوه عرضه خودروها بایســتی مصوبه شــورای رقابت را داشته 
باشــد؛ بنابراین بدون مصوبه شــورای رقابت امکان تغییر در نحوه 
عرضه خودرو وجود ندارد و ســامانه یکپارچه خودرو حذف نشده 
اســت. مدیر روابط شــورای رقابت خاطر نشان کرد: عرضه خودرو 
مانند قبل در بســتر ســامانه فروش یکپارچه ادامه خواهد داشت؛ 
عرضه خودرو همچنان به شیوه قبلی است و سامانه یکپارچه عرضه 
خودرو به  کار خود ادامه می دهد. وی با بیان اینکه تصمیم ها براین 
بود تا اوایل هفته گذشــته، عرضه  مرحله سوم خودروها از طریق 
ســامانه یکپارچه صورت پذیرد اما در پی جلساتی که برگزار شده 
است، احتمالا طی چند روز آینده اطلاعیه مربوط به عرضه دور سوم 
در سامانه یکپارچه بارگذاری و منتشر خواهد شد و طی هفته های 
پیش رو مرحله سوم اجرایی می شود. به گزارش ایسنا، در پی اخبار 
منتشر شده مبنی بر حذف سامانه یکپارچه خودروها، معاون صنایع 
حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت، حذف سامانه یکپارچه 
تخصیص خودرو را تکذیب و از برنامه ریزی برای توازن بخشــی به 

عرضه و تقاضا در تولید و بازار خودرو خبر داده است.

گزیده خبر

قیمت بیت کوین نزدیک به ۲۷ هزار دلار

توسط فناوران یک شرکت دانش بنیان صورت گرفت

دستیابی به دانش فنی تولید رنگ های ابَر آبگریز و نانو پوشش شفاف

رئیس بانک مرکزی عراق اعلام کرد

توافق بغداد با تهران برای 
پرداخت بدهی اش به شیوه 

جدید

پتانسیل جذب ۱۰۰ همت سرمایه برای صنعت برق

رئیس بانک مرکزی عراق از توافق کشورش با ایران برای پرداخت بدهی های گازی به شیوه جدید خبر داد.به 
گزارش ایسنا، علی العلاق، رئیس بانک مرکزی عراق در گفت وگو با خبرگزاری رسمی این کشور)واع( گفت 
که به صورت مداوم مذاکراتی با ایران برای ساماندهی واردات از این کشور درحال انجام است به گونه ای که 
عراق در معرض مشکلاتی مانند نقض تحریم ها و توافقات قرار نگیرد.وی تاکید کرد که بانک مرکزی عراق 

به فرمول واضحی در خصوص ساماندهی تجارت با ایران دست خواهد یافت....

چرا صادرات نفت ایران افزایش یافت؟

افق جدید همکاری ریلی در مسیر ایران و روسیهپیش بینی فروش خودروهای برقی در سال ۲۰۲۳
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گزیده خبر
در جمع حسابرسان کل دیوان محاسبات

دستغیب: وجود دیوان محاسبات باعث 
پیشگیری از وقوع بسیاری از تخلفات 

می شود

دستغیب: وجود دیوان محاسبات باعث پیشگیری از وقوع بسیاری از تخلفات 
می شــود رئیس کل دیوان محاسبات کشور در جلسه ای با حسابرسان کل 
این نهــاد نظارتی، آخرین تحولات فنی و تخصصی در زمینه حسابرســی 
دستگاه ها را مورد ارزیابی قرار داد و راهکارهای بهبود روندها و سازوکارها در 
دیوان محاســبات را بررسی کرد. به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل دیوان محاسبات کشور، سیداحمدرضا دستغیب در 
این جلســه با مهم عنوان کردن وظایف حسابرسان این نهاد نظارتی، اظهار 
داشــت: حسابرسان دیوان محاســبات از ارکان مهم این نهاد محسوب می 
شوند و از این جهت نظرات تخصصی و کارشناسی شما می تواند به پیشبرد 
اهداف کمک کند. وی توجه ویژه به تامین نیروی انسانی را جزو اصلی ترین 
دغدغه ها در این نهاد دانست و افزود: باید با استفاده از ظرفیت های داخلی 
دیوان محاسبات، یک افق مطلوب را برای کادرسازی و جذب نیروی انسانی 
متخصص طراحی کرد و حتماً بهترین افراد برای پایه گذاری این چشم انداز، 
شــما همکارانم در این نهاد نظارتی هستید. رئیس کل دیوان محاسبات با 
رفیع دانســتن جایگاه این نهاد نظارتی در حل چالش های کشور، تصریح 
کرد: مشکلات کشور در حوزه اداری باید درمان شود و من اطمینان دارم که 
شما حسابرسان کل در نقش درمانگر و با نکته سنجی های خود، از پس این 
موضوع مهم بر خواهید آمد. وی با یادآوری دو نکته خطاب به حسابرســان 
دیوان محاسبات، بیان کرد: در وهله اول، حسابرسان کل باید در بعُد نظارتی، 
مراقبت کافی را بعمل آورده و کنترل های دائمی در تعاملات و ارتباطات با 
سایر دستگاه ها را لحاظ کنند و نکته بعد آنکه باید در تنظیم گزارش ها و 
جمع آوری داده ها نیز با دقت فراوان عمل کرد تا احیاناً موارد هرچند جزئی 
و کوچک، مغفول نمانند. دستغیب با بیان اینکه به پشتوانه کار کارشناسی 
و یافته های ارزشــمند شماســت که ما می توانیم مانع از بروز بسیاری از 
مفاسد و انحرافات شویم، اظهار داشت: وجود نهادهای نظارتی همچون دیوان 
محاسبات، پیشگیری از وقوع بسیاری از تخلفات را درپی خواهد داشت. در 
این نشست، تعدادی از حسابرسان کل نیز پیشنهادها و نظرات خود در حوزه 
های »تدوین ســازوکارها«، »تامین نیروی انسانی«،»نحوه ارائه گزارش ها« 

و... را مطرح کردند.

درگذشت یک خلبان 
پیشکوست نیروی هوایی

امیر سرتیپ دوم خلبان محمود ضرابی از پیشکسوتان نیروی هوایی ارتش و دبیر کانون خلبانان 

ایران، دار فانی را وداع گفت. به گزارش ایسنا، امیرسرتیپ دوم خلبان جانباز محمود ضرابی، 

صبح امروز شنبه ۸مهر به علت بیماری،  دعوت حق را لبیک گفت و به یاران شهیدش پیوست.

 مرحوم امیرسرتیپ دوم محمود ضرابی در ۲۳ اسفند سال  ۱۳۲۵ در کرمان  متولد شد و در 

سال ۱۳۴۶ وارد دانشکده خلبانی نیروی هوایی ارتش شد و پس از طی دوره خلبانی اف ۴ در 

آمریکا، ســال ۱۳۴۹ به ایران بازگشت. وی که همزمان با آغاز دفاع مقدس، جانشین معاونت 

عملیات پایگاه ششم شکاری بوشــهر را عهده دار بود، در چندین عملیات مهم برون مرزی 

همچون کمان۹۹، مروارید و نیز عملیات  های  فتح   المبین، بیت  المقدس، طریق  القدس و ... حضور 

داشت. امیر سرتیپ دوم خلبان ضرابی  در سال ۱۳۶۰ اولین مرکز آموزش جنگنده اف۴ را 

در ایران راه اندازی کرد. وی مســئولیت های مهمی همچون معاونت عملیات پایگاه بوشهر، 

فرماندهی گردان آموزشی ۶۱ پایگاه شکاری بوشهر و ۱۱ شکاری پایگاه مهرآباد را در کارنامه 

خود دارد و به مدت سه سال نیز به عنوان وابسته نظامی ایران در چین مشغول بوده است.

مرحوم ضرابی در سال های اخیر با راه اندازی کانون خلبانان ایران، به عنوان دبیر این کانون، 

تلاش های بسیاری در ثبت خاطرات خلبانان جنگ و انتقال تجربیات آنان به نسل جدید انجام 

داد. مراسم تشییع آن مرحوم یکشنبه ساعت ۷:۳۰ با حضور فرماندهان، مسئولان، همرزمان، 

خانواده معظم شهدا و ... در ستاد نیروی هوایی ارتش برگزار خواهد شد.

رئیس قوه قضاییه در مراسم بزرگداشت روز آتش نشان:

همه ارکان حکومت باید نسبت به پدافند غیرعامل توجه داشته باشند
رئیس قوه قضاییه گفت: باید به گونه ای تدبیر شود که ما 
برای امدادرسانی به مردم در هر حادثه ای و با هر وسعتی 
آمادگی داشته باشیم. به گزارش ایلنا، از مرکز رسانه قوه 
قضاییه، حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای طی 
ســخنانی در مراسم بزرگداشــت روز آتش نشان که در 
مجموعه ۱۲ هزار نفری آزادی و با حضور آتش نشــانان 
و خانواده های آن ها برگزار شد، ضمن تبریک ایام ولادت 
با ســعادت نبی اکرم )ص( اظهار کرد: خداوند متعال را 
سپاســگزارم که این توفیق را پیدا کردم تا در کنار شما 
آتش نشانان و خانواده های گرامی تان باشم.رئیس دستگاه 
قضا با تبیین و تشــریح نقش شــهرداری ها در توسعه 
عمران و آبادانی و ایمن ســازی و هرآنچه که به آرامش 
و آســایش شهروندان مرتبط می شود و همچنین نقشی 
که شهرداری ها در مباحث ناظر بر فرهنگ سازی و امور 
معنوی دارند، گفت: یکی از زیرمجموعه های شهرداری، 
آتش نشانی است که جایگاه ممتازی در مباحث مرتبط 
با ایمن ســازی و آسایش و آرامش شــهروندان دارد. بر 
همین اســاس، شــورای عالی انقلاب فرهنگی، روزی را 
به نام روز آتش نشــانی نامگذاری کرد.رئیس قوه قضاییه 
در ادامه، با برشــمردن و تشــریح مؤلفه ها و ویژگی های 
سازمان آتش نشانی و آتش نشانان گفت: یکی از مهمترین 
ارکان در کار آتش نشانی، نیروی انسانی است؛ بحمدالله 
آتش نشــانان ما از عنصر مهارت، شــجاعت و دلسوزی 
برخوردارند و مهمتر از این ها، آماده ایثارگری و جانفشانی 
برای نجات جان هموطنان و هم نوعان خود می باشــند.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ادامه داد: پس 
از عامل نیروی انسانی، مبحث اهمیت تجهیزات کافی و 
به روز در آتش نشانی مطرح است. دستگاه ها و مسئولان 
ذی ربط در کشــور باید نهایت اهتمام و تدابیر خود را در 
جهت تجهیز مســتمر ابزار و وســایل آتش نشانی به کار 
گیرند؛ باید به گونه ای تدبیر شود که ما برای امدادرسانی 
بــه مردم در هــر حادثــه ای و با هر وســعتی آمادگی 

داشته باشیم.رئیس عدلیه ادامه داد: پیش بینی حوادث 
غیرمترقبه و برخورداری از آمادگی مســتمر برای مقابله 
با این حوادث، مقوله بسیار با اهمیتی است؛ ممکن است 
در منطقه ای طی سالیان متمادی سیل یا زلزله به وقوع 
نپیوسته باشد، این امر نباید ما را به این فرض برساند که 
دیگر سیل و زلزله ای در آن منطقه رخ نخواهد داد بلکه 
باید برای مواجه شدن با هر گونه شرایطی در هر زمانی از 
آمادگی برخوردار باشیم. رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: 
در کار خطیری نظیر آتش نشانی، عنصر زمان از اهمیت 

بالایی برخوردار است لذا باید تمام تدابیر را اتخاذ کنیم 
تا موعد رسیدن آتش نشانان و نیرو های امدادی به محل 
حادثه یا سانحه، در کمترین زمان ممکن صورت گیرد؛ 
در همین راســتا باید به گونه ای تدبیر شود که در برخی 
مناطق و نقاط که امکان امدادرسانی زمینی میسر نیست، 
مقدمات امداد هوایی تمهید شــود و مسیر ها به گونه ای 
تعبیه شود که سرعت رسیدن آتش نشانان به محل وثوع 
حادثه، به شکل محسوســی تقلیل یابد.رئیس دستگاه 
قضا در ادامه با اشــاره به اهمیت مقوله پیشگیری گفت: 

باید تمام تدابیر و اقدامات تمهید و اتخاذ شــود تا اصل 
پیشــگیری از حوادث، همواره مقدم باشد؛ در این راستا، 
تمامی قوا و دستگاه ها و شهرداری ها و شورا های شهر، باید 
اقدامات سازنده را در دستور کار قرار دهند.حجت الاسلام 
والمســلمین محسنی اژه ای با اشــاره به مبحث پدافند 
غیرعامل گفت: پدافند غیرعامل در بســیاری از موارد، 
مقدم بر پدافند عامل اســت؛ این مقوله ای است که همه 
ارکان حکومت به ویژه شــهرداری ها، باید نسبت به آن 
توجه داشته باشــند و در این راستا سرمایه گذاری های 
لازم را انجام دهند. در قضیه متروپل، چنانچه اصول ناظر 
بر پدافند غیرعامل به طور دقیق و کامل لحاظ می شــد، 
قطعا از ابعاد خسارت به بار آمده، کاسته می شد.پیش از 
سخنان رئیس قوه قضاییه، علیرضا زاکانی شهردار تهران 
طی ســخنانی گفت: آتش نشــانی تهران با دارا بودن ۵ 
هزار و ۳۰۰ پرســنل و ۱۳۸ ایستگاه و همچنین تقدیم 
هزار و ۲۰۰ جانباز و ۶۱ شــهید، تاریخچه ای پرافتخار و 
ظرفیتی بسیار بالا برای خدمتگزاری به مردم دارد.وی با 
بیان آتش نشانان همواره در خط مقدم امداد و نجات به 
هنگام وقوع حوادث غیرمترقبــه قرار دارند، عنوان کرد: 
زحمت، گذشــت و فداکاری آتش نشانان قهرمان بدون 
حمایت خانواده هــای آنان محقق نخواهد شد.شــایان 
ذکر اســت، طی این مراســم در حضور حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای از خانواده شهید رضا دارابی 
از شهدای آتش نشان تجلیل و قدردانی به عمل آمد؛ رضا 
دارابی فرمانده ایســتگاه شماره ۱۲۰ آتش نشانی تهران 
در اسفندماه ســال گذشته حین عملیات اطفای حریق 
ساختمان ۱۵۳ خیابان بهار به دلیل شدت جراحات ناشی 
از سقوط در چاهک آسانسور ساختمان به شهادت رسید.

همچنین رئیس قوه قضاییه پیش از حضور و سخنرانی در 
این مراسم، به همراه زاکانی شهردار تهران، از نمایشگاه 
دستاورد ها و تجهیزات آتش نشانی تهران بازدید به عمل 

آورد. 

رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضاییه از گذشت تعداد ۴۲۲ خانواده 
از حق قصاص خود از اسفندماه سال گذشته تا خردادماه امسال خبر داد.

به گزارش ایسنا، حجت الاســلام صادقی در نشست خبری امروز گفت: 
پویش معنوی به نام"  به عشــق امام رضا )ع( می بخشم"  به همت ستاد 
ملی صبر را از ابتدای اســفند ماه سال گذشــته با میلاد امام حسین)ع(  
آغاز  کردیم و از اســفندماه سال گذشته  تا  خرداد ماه ۱۴۰۲ مصادف با 
میلاد پربرکت امام رضا)ع(  با صلح و سازش، تعداد  ۴۲۲ خانواده از حق 
قصاص خود گذشتند.  خوزستان، فارس و تهران بیشترین میزان گذشت 
از قصاص را داشــتند.  وی گفت: اختتامیه این پویش نیز  دومین همایش 
ملی صبر با شعار )وحدت، مهرورزی و صلح( است  که ۱۱ مهرماه به مدت 
سه روز در مشــهد برگزار می شود. صادقی ادامه داد: در دومین همایش 
وحدت، مهرورزی و صلح،  از خانواده هایی که از خون عزیزان  خودشــان 
گذشــته اند و از سفیران صلح تقدیر می شــود و در همان همایش تلاش 
می شود تعدادی از خانوادهای دیگر هم رضایت دهند. رئیس مرکز توسعه 
حل اختلاف قوه قضاییه افزود: از شورای های حل اختلاف، سفیران صلح، 
خادمان امام رضا تشــکر می کنیم که از ریختن خون ۴۲۲ نفر جلوگیری 
شــد. وی در پاسخ به سوالی درباره این که  چند پرونده دیگر برای رسیدن 
به صلح و سازش در زمینه قصاص درحال حاضر مطرح است، گفت: آمار 
دقیقی نداریم چراکه آمار شــناور است، تلاشــمان این است که صلح و 
سازش فرهنگ سازی شود و از کسانی که از حق و حقوق شان می گذرند، 
تقدیر و تشکر کنیم.  برای تعدادی از محکومین به قصاص هم ما تلاشی 
نمی کنیم دلیلش این اســت که این افراد جنایت پیشه هستند و ما اصلا 
سراغ شــان نمی رویم.  پرونده های ما در مورد افرادی اســت بدون قصد و 
بدون نیت قبلی و بدون ســابقه بوده و حالا برایشــان اتفاقی پیش آمده 
است و ما برای این افراد ورود می کنیم که در سه ماه  نتیجه بسیار خوبی 
گرفته ایم. صادقی در پاســخ به اینکه آیا غیر از محکومان به قصاص نفس 
که دارای طرف مقابل و نیاز به گذشــت دارد، آیا مثلا کسی که با افساد 
فی الارض محکوم به قصاص شــده است، هم امکان رهایی از چوبه دار را 
خواهد داشــت؟ گفت: کســی که حکم اعدامش ناشی از قصاص نیست، 
مثلا افســاد فی الارض کرده است و به دلیل اینکه طرف مقابل ندارد که 
بخواهیم برای او رضایت بگیریم، معنا ندارد آن را دنبال کنیم. لذا در جرایم 
خطرناک امکان گذشت وجود ندارد؛ اما در برخی موارد مانند اغتشاشات 
ســال قبل، افرادی که بدون داشتن سوابق در اغتشاشات جوگیر شدند با 
عفو عمومی گســترده و موافقت رهبر معظم انقلاب مورد بخشــش قرار 
گرفتند و همچنین نشست هایی با مسئولان و افراد برای پیشگیری از وقوع 
این نوع جرایم وجود دارد. رئیس مرکز توســعه حل اختلاف قوه قضاییه 
درباره داوری و میانجی گری گفت: داوری حرفه ای و میانجیگری حرفه ای 
را در شــوراهای حل اختلاف داریم که تعدادی از طریق جهاد دانشگاهی 
و آزمون انتخاب می شــوند و دو دوره انجام شده و  سومین فراخوان هم 
در آبان ماه منتشر خواهد شد. البته  افرادی که دارای مدرک دکتری و از 
اساتید دانشگاهی هستند و سابقه کار دارند بدون آزمون پذیرفته می شوند. 
زمان آزمون هم اواخر آبان ماه است. بطور کلی آزمون شوراها  سالی یک یا 

دو مرتبه برگزار می شود. وی تاکید کرد: فرهنگ مردم ایران غنی است اما 
به دلیل تنش های اخیر اقتصادی و عصبانیت های مردم مقداری نیازمندیم 
که به این فرهنگ غنی بیشتر پرداخته شود. نیاز است به فرهنگ پهلوانی 
و گذشت بیشتر پرداخته شود. رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضاییه  
درباره صلح یاران  گفت: یک عده عضو شــورای حل اختلاف می شوند و 
رسمی هستند و  دسته دوم مردمی هستند که محترمند و اعتباری دارند 
و  از انها بعنوان صلح یار استفاده می کنیم و همکاری انها آزاد است و هر 
کس می تواند اعلام امادگی کند و علاقه و زمینه خود را بیان کند و  هر 
گاه نیازی به آنها باشد آنها برای اخذ رضایت اقدام می کنند و هزاران نفر 
در سراسر کشور بعنوان صلح یار با ما همکاری دارند و به شکل آزاد فعالند. 
وی درباره لایحه شــوراهای حل اختلاف گفت: این لایحه مراحل اساسی 
را  طی کرده و اخرین اصلاحات دوهفته گذشــته انجام شد و به شورای 
نگهبان ارسال شــده و ظرف یکی دو روز آینده نتیجه آن اعلام می شود 
و از این پس با  قانون جدید کار می کنیم. در قانون جدید دو اتفاق مهم 
رخ داده  و ان هــم ایجاد  دادگاه های جدید بنام دادگاه صلح و همکاری 
این دادگاه هابا شــوارهای حل اختلاف است. بســیاری دعاوی به دادگاه 
صلح ارجاع می شود که در کنار شورای  حل اختلاف کار می کند.  تحول 
بزرگی در قوه قضاییه در پیش است. رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه 
قضاییه افزود: ۱۶ هزار صلح یار داریم  که اعلام امادگی کردند  و ۱۲ هزار 
تا از آنها فعالند. صادقی گفت: ما همچنین پرونده های  زیادی داریم  که 
زیر ۲۰ میلیون پرونده خرد هستند و بعد از آن نیم میلیون پرونده مربوط 
به  دعاوی  حصر وراثت است. وی درباره برخط شدن  انحصار وراثت گفت: 
اگر انحصار وراثت  برخط شــود باز باید حکم قاضی باشــد و  اثار فراون 
حقوقی دارد و اگر تصویب شــود قانون خطاســت زیرا باید حکم قضایی 
بیاید. رئیس مرکز توســعه حل اختلاف قوه قضاییه در پاســخ به سوالی 
درباره امکان واسپاری موضوع داوری در دفاتر خدمات الکترونیک قضایی 
گفت: هر موسسه یا مرکز یا نهاد حقوقی که بخواهد در عرصه داوری وارد 
شــود باید ابتدا تعدادی داور حرفه ای داشته باشد و اکنون در حال جذب 
داوران حرفه ای هستیم؛ بنابراین در این مرحله فعلا موسسات ارائه این نوع 
خدمات، توســعه چندانی ندارند و از جمله موسساتی که امکان همکاری 
دارند و از این همکاری استقبال می کنیم، دفاتر خدمات الکترونیک قضایی 
است و البته باید مراقبت کنیم تا این موسسات دچار تعارض منافع نشوند.

گذشت ۴۲۲ خانواده از قصاص

نمایندگان مردم در مجلس شرکتها، مؤسسات و نهادهای مالی تابعه و وابسته بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی به استثنای صندوق های 
سرمایه گذاری اختصاصی بازارگردانی را از خرید سهام بانک یا مؤسسه اعتباری غیربانکی متبوع به صورت مستقیم و یا غیرمستقیم منع کردند.

به گزارش ایلنا، نمایندگان در جلسه علنی نوبت صبح امروز )شنبه ۸ مهرماه( مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی جزئیات لایحه برنامه 
هفتم توســعه، با  بند )ج( ماده ۹ این لایحه با ۱۶۱ رأی موافق، ۸ رأی مخالف و ۱۰ رأی ممتنع از مجموع ۲۱۱ نماینده حاضر در جلســه 
موافقت کردند.براساس بند )ج( ماده ۹ این لایحه؛ شرکتها، مؤسسات و نهادهای مالی تابعه و وابسته بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی به 
استثنای صندوق های سرمایه گذاری اختصاصی بازارگردانی، مجاز به خرید سهام بانک یا مؤسسه اعتباری غیربانکی متبوع  به صورت مستقیم 
و یا غیرمستقیم نمی باشند. در غیر این صورت معامله مزبور باطل بوده و مرتکب علاوه بر جبران خسارات وارده حسب مورد در صورتی که 
مشمول مجازات شدیدتری نباشد به یک یا چند مورد از مجازات های درجه هفت موضوع ماده )۱۹( قانون مجازات اسلامی محکوم می شود.

. نمایندگان مردم در مجلس بانک مرکزی را موظف به تسهیل فرایند اعطای تسهیلات خرد، ترویج و گسترش سنت قرض الحسنه و قانونمند شدن 
فعالیت صندوق های قرض الحسنه تا پایان سال اول اجرای این قانون کردند.سازوکار مجلس برای تسهیل فرایند اعطای تسهیلات خرد و قانونمند 
شدن فعالیت صندوق های قرض الحسنه. به گزارش ایلنا، نمایندگان در جلسه علنی نوبت صبح امروز )شنبه ۸ مهرماه( مجلس شورای اسلامی در 
جریان بررســی جزئیات لایحه برنامه هفتم توســعه، با بند )خ( ماده ۹ این لایحه با ۱۴۹ رأی موافق، ۴۴ رأی مخالف و ۱۲ رأی ممتنع از مجموع 
۲۲۰ نماینده حاضر در جلســه موافقت کردند. براســاس بند )خ( ماده ۹ لایحه مذکور؛ بانک مرکزی موظف است به منظور تسهیل فرایند اعطای 
تسهیلات خرد، ترویج و گسترش سنت قرض الحسنه و قانونمند شدن فعالیت صندوق های قرض الحسنه تا پایان سال اول اجرای این قانون: -۱ 

نظام اعتبارســنجی و الگوی وثیقه گیری کالایی )تجربه بانک کارگشــایی( را تسهیل و تسریع نماید.-۲ دستورالعمل اجرائی تأسیس و فعالیت صندوق های قرض الحسنه را با توسعه قانونمند 
صندوق های قرض الحسنه تهیه نموده و به تصویب شورای پول و اعتبار برساند. بانک مرکزی می تواند نظارت بر صندوق های قرض الحسنه را در چهارچوب مصوب شورای پول و اعتبار به 
بانک های قرض الحســنه یا ســازمان اقتصاد اســلامی ایران یا کانون های صندوق های قرض الحسنه واگذار کند. تبصره- ضوابط تأسیس و فعالیت کانون های صندوق های قرض الحسنه به 

تصویب شورای پول و اعتبار می رسد.

نمایندگان مجلس در برنامه هفتم توسعه تصویب کردند؛

ممنوعیت شرکت ها، موسسات و نهادهای مالی تابع وابسته به بانک ها 
از خرید سهام بانک یا موسسه اعتباری غیربانکی متبوع

سازوکار مجلس برای تسهیل فرایند اعطای تسهیلات خرد و قانونمند 
شدن فعالیت صندوق های قرض الحسنه

احمدی:

کشورهای میانجی عمدتا نمی توانند در امور 
محتوایی روابط ایران و آمریکا کمک کنند

تحلیلگر سیاست خارجی گفت: 
کار ما با آمریکا پیچیدگی های 
خــاص خــود را دارد و هیچ 
کشــوری اعم از عمان، ژاپن و 
چین به انــدازه خود ما و خود 
آمریــکا از ایــن پیچیدگی ها 
داخلی  نیست. سیاست  مطلع 
دو کشــور، ســوابق گذشته و 
برخی مسائل منطقه ای و بین 

المللی در زمره عوامل و موانع بسیار مهم هستند. در رابطه ما و آمریکا، کشورهای میانجی 
تنها عمدتا می توانند به لحاظ لجســتیک و فراهم کردن محل مذاکرات و رفت و آمد بین 
طرفین و مســائلی از این قبیل کمک کنند نه در امور محتوایی. کشورهای میانجی عمدتا 
نمی توانند در امور محتوایی روابط ایران و آمریکا کمک کنند/ »تفاهم نانوشته« برای ما در 
حکم گذران روزمره استکوروش احمدی تحلیل گر سیاست خارجی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنــا، در مورد اظهارات امیرعبدالهیان که از طرح پیشــنهادی ژاپن برای آغاز دور جدید 
مذاکرات خبر داده و اخیرا هم طرح سلطان عمان را مطرح کرد، گفت: قطعا هر اقدامی یا 
ارائه طرح و ابتکاری از سوی یک کشور دوست برای شکستن بن بست در ارتباط با برجام 
و مذاکرات بین ایران و غرب می تواند مفید باشد. اما مادامی که طرح ژاپن انتشار نیافته یا 
مهم تر از آن خود ژاپنی ها در مورد آن صحبتی نکرده اند، نمی توان قضاوتی داشــت. آقای 
امیرعبداللهیان گفته است که در جریان سفر به ژاپن از ابتکار آن کشور مطلع شده است. 
البته با توجه به اینکه بیش از یک ماه و نیم از سفر ایشان به توکیو گذشته، فکر می کنم اگر 
ژاپن در این مورد جدی بود، باید تاکنون سخنی از آنها می شنیدیم. آقای وزیر ۲۸ تیر نیز 
گفته بود که طرح عمان را برای بازگشت به برجام دریافت کرده ایم و اخیر در نیویورک هم 
گفته بود که طرح عمان همچنان روی میز اســت. در این مورد نیز مشکل این است که از 
عمان یا آمریکا مطلبی نشنیده ایم. صرف نظر از محتوای این طرح ها، من بعید می دانم که 
با توجه به مجموعه مسائل موجود، این بار کاری از دست کشورهای دوست بر بیاید. صورت 
مسئله کاملا روشن است و ایده ای نیست که کاویده نشده و مسیری نیست که طی نشده 
باشــد. جوزپ بورل در ژوئیه گذشته در یک مقاله در فایننشیال تایمز در این مورد گفته 
بود که "هر کاری که می شــد انجام شود طی ۱۵ ماه گذشته انجام شده است." مسئله این 
است که طرفین باید امتیازاتی بدهند و برخی اولویت های دیگر را که در ارتباط با شرایط 
داخلی و دیگر مسائل دارند، نادیده بگیرند؛ کاری که تا کنون نشده است. وی در مورد خبر 
یک رســانه در خصوص صدور مجوز مذاکره مستقیم با آمریکا و اینکه وزارت امور خارجه 
در بیانیه ای صراحتا خبر مذاکره مستقیم را تکذیب کرد، گفت: فکر می کنم با تکذیب تند 
و تیز وزارت خارجه فعلا باید موضوع را منتفی بدانیم و خبر امواج مدیا را نادرســت تلقی 
کنیم. اگر قرار بود مذاکره مستقیمی طی چند هفته آینده انجام شود، قاعدتا وزارت خارجه 
نباید به این قاطعیت تکذیب می کرد. طبعا اگر مذاکره با آمریکا به صورت مســتقیم انجام 
شــود، سرعت پیشرفت کار بسیار بیشــتر و تفهیم و تفاهم متقابل بسیار بهتر می بود و از 
اختلالاتی که معمولا در روند انتقال پیام از طریق واســطه ها می تواند ایجاد شود، اجتناب 
می شد.این تحلیل گر مسائل سیاست خارجی افزود: بالاخره واسطه ها منافع خاص خود را 

دارند و اولویت هم برای آنها همین منافع خاص خودشان است. 
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گزیده خبر

چرا صادرات نفت ایران 
افزایش یافت؟

مدیر پیشــین امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران گفت: صادرات باید به 
حدی چشــمگیر باشــد که بتواند جایگاه ما را ارتقا دهد. ما زمانی رکورد 
صادرات ۲.۵ میلیون بشــکه در روز را داشــتیم و تا رســیدن به آن سقف 
هنوز راه زیادی داریم. محســن قمصــری در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا، دربــاره افزایش صادرات نفت ایران و ارتقــای جایگاه در اوپک اظهار 
داشــت: باتوجه به وضعیت نســبتا خوبی که در حوزه صادرات داریم قائدتا 
ســعی بر این است که تولید نفت هم کافی باشــد، تداوم افزایش صادرات 
نیز بســتگی به بازار و امکانات صادرات دارد شرایطی که  بتوانیم اگر تولید 
را در حجم های قابل قبول تداوم دهیم طبیعی اســت که صادرات نیز تداوم 
خواهد داشــت. وی افزود: وقتی نفت تولید می شود قاعدتا باید مصرف شده 
و مازاد بر نیاز داخل کشور صادر شود، زیرا نگهداری آن بسیار مشکل است، 
بنابراین افزایش تولید تا حد زیادی بستگی به امکان تداوم صادرات دارد که 
امیدواریم این امر محقق شود. مدیر پیشین امور بین الملل شرکت ملی نفت 
ایران درباره دلیل افزایش تولید نفت ایران گفت: اگر نگوییم افزایش تقاضا؛ 
افزایش صادرات زمینه افزایش تولید را فراهم کرده و امیدواریم تداوم داشته 
باشــد. وی درباره بهبود جایگاه ایران در اوپک خاطرنشان کرد: این افزایش 
صادرات فعلا تاثیر چندانی در تغییر و ارتقاء جایگاه ایران در اوپک نداشــه 
است زیرا صادرات باید به حدی چشمگیر باشد که بتواند جایگاه ما را ارتقا 
دهد ما زمانی رکورد صادرات ۲.۵ میلیون بشکه در روز را داشته ایم و تا آن 
ســقف هنوز راه زیادی داریم. قمصری با ابراز امیدواری از اینکه بتوانیم به 
میزان تولید و صادرات بیش از رقم گذشــته و بهبود جایگاه در اوپک دست 
یابیم،  خاطرنشــان کرد: باتوجه به اینکه احتمــلا افزایش تولید و صادرات 
مقطعی اســت زود است که بگوییم که جایگاه ایران در اوپک تغییر کرده یا 
خیر. وی در مورد تاثیر افزایش صادرات بر رشــد درآمد اقتصادی کشور نیز 
تصریح کرد: طبیعی اســت هر بشکه افزایش صادرات نفت ایران به افزایش 
درآمد کشور کمک می کند ولی در هر حال به دلیل تقاضای زیادی که کشور 
ما به نقدینگی دارد شاید هنوز زود است که بگوییم این میزان از فروش نفت 

روی درآمدها اثر گذاشته است.

توسط فناوران یک شرکت دانش بنیان صورت گرفت

دستیابی به دانش فنی تولید رنگ های ابَر آبگریز و نانو پوشش شفاف
یک شــرکت دانش بنیان به فناوری تولیــد رنگ ابَر آبگریز و 
نانو پوشش شفاف دســت یافته است؛ رنگ ها و پوشش هایی 
که دارای پایداری منحصربه فرد در برابر عوامل جوی، رطوبت 
محیط و اشــعه UV بوده و خاصیت خودتمیزشوندگی بسیار 
بالایی دارند.به گزارش ایســنا، دکتر نیما حق شناس، رئیس 
هیات مدیره این شرکت دانش بنیان با بیان اینکه این شرکت 
فعالیت خود را از ســال گذشته آغاز کرده است، گفت: تیم ما 
پیش از این سابقه تحقیقات گسترده در حوزه رنگ را داشته 
است و به تازگی توانســته رنگ و پوشش ابَرآبگریز فرموله و 
تولید کند. رنگ و پوشــش نانویی به دلیل ابرآبگریزی )زاویه 
تماســی قطره بیش از ۱۵۰ درجه( دارای پایداری منحصربه 
فرد در برابر عوامل جوی، رطوبت محیط و اشــعه UV است 
و خاصیت خودتمیزشوندگی بســیار بالایی دارد و آلودگی و 
کثیفی بر روی ســطح نما باقی نمی ماند. این رنگ و پوشش 
نانو، چسبندگی بالا به سطوح گچی، سیمانی، بتنی، آجری، 
فلزی و ســمنت برد دارند، بنابراین بــه منظور رنگ آمیزی و 
حفاظت از انواع المان های خارجی ســاختمان کاملًا مناسب 
هســتند.وی با بیان اینکه محصولات دانش بنیان این شرکت 
دارای گواهی ابرآبگریزی از دانشگاه شریف و پژوهشگاه رنگ 
هستند، افزود: ما از سال گذشته فرایند تحقیق و توسعه را به 
ثمر رســاندیم و وارد مرکز رشد دانشگاه شاهد شدیم. یکی از 
اتفاقات خوبی که در این مرکز برای شــرکت ما افتاد، این بود 
که اجازه یافتیم یک آزمایشگاه مواد شیمیایی راه اندازی کنیم 
و چنین آزمایشگاهی کمک بسیاری به پیشبرد اهداف ما کرد 

و توانستیم تحقیق و توسعه محصولاتمان را گسترش دهیم.
رئیس هیات مدیره این شــرکت دانش بنیان با اشــاره به دو 
محصولی که در این شــرکت تولید و روانه بازار شــده است، 
گفت: نخســتین محصول، رنگِ نمای ساختمان با خاصیت 
ابرآبگریزی اســت. این محصول برخلاف موارد مشابه در بازار 
چند خاصیت ویژه و نو دارد. نخستین ویژگی آن است که این 
رنگ می تواند به عنوان عایق حرارتی عمل کند و از هدررفت 
انرژی جلوگیــری کند و هم خاصیت خودتمیزشــوندگی و 
ابرآبگریزی داشته باشــد. این ویژگی مبتنی بر نانو است که 
هنــوز رقبای آمریکایی و انگلیســی به آن دســت نیافته اند. 
محصول دوم شرکت، نانو پوشــش نما با ویژگی ابرآبگریزی 
است که بدون تغییر رنگ و شکل مصالح، بافت اصلی مصالح  
را نگــه می دارد و همزمان آن ها را خودتمیزشــونده می کند. 
همچنین خاصیت ضد شوره بودن و ضد پوسیدگی مصالح نیز 
از دیگر ویژگی های این محصول است.حق شــناس با اشاره به 
اینکه خواص رنگ تولید شده در این شرکت محدودیت زمانی 
ندارد، گفت: ما محصولمان را به طور بی قید و شرط ضمانت 
کرده ایم، چرا که برای دوام آن از نانوذرات استفاده می کنیم و 
به محصول خود اعتماد داریم.وی به دیگر محصول این شرکت 
اشاره و عنوان کرد: محصول دیگری که تولید کرده ایم، رنگی 
اســت که می تواند عایق آتش و شعله باشد. این محصول نیز 
تاکنون متفاوت با همه موارد مشــابه در بازار بوده است، زیرا 
علاوه بر ابَرآبگریزی، خاصیــت ضدخوردگی نیز دارد.رئیس 
هیات مدیره این شرکت دانش بنیان درباره صادرات محصولات 

این شرکت نیز گفت: تاکنون استقبال خوبی در بازار داخل و 
خارج از محصولات شــرکت ما شده است. ما بخش صادرات 
خود را راه اندازی کرده ایم و با چند ســرمایه گذار خارجی نیز 
وارد مذاکره شــده ایم و آنها پیشنهاد داده اند که یک شعبه از 
کارخانه را در یکی از کشورهای حاشیه خلیج فارس راه اندازی 
کنیم.حق شناس ادامه داد: در بازار داخل نیز اکنون بسیاری از 
فعالان حوزه ساخت و ساز، محصولات ما را خریداری کرده اند، 
اما به سبب آن که شــرکت ما تازه تاسیس است، هنوز وارد 
پخش محصولاتمان به صورت مویرگی بازار نشــده ایم و برای 
مشــتریان به صورت پروژه ای کار انجام می دهیم. با این حال 

در مناطق مختلفی از جمله تهران، استان های شمالی کشور، 
خوزســتان و هرمزگان، در پروژه های ســاختمانی همکاری 
و محصولاتمــان را ارائــه کرده ایم.به نقــل از روابط عمومی 
صندوق نوآوری و شکوفایی، وی همچنین تأکید کرد که این 
شرکت دانش بنیان، زمینه اشتغال مستقیم ۱۰ نفر و اشتغال 
غیرمســتقیم برای ۴۰ نفر را فراهم کرده است.مدیرعامل این 
شــرکت دانش بنیان درباره حمایت های صنــدوق نوآوری و 
شکوفایی از این شرکت گفت: چندی پیش با حمایت صندوق 
نوآوری در پاویون نمایشگاه صنعت ساختمان حضور یافتیم. 
حضور ما در این نمایشــگاه بســیار مؤثر بود و کمک  بزرگی 

به توســعه بازار شرکت ما کرد. در حوزه دریافت تسهیلات از 
شبکه بانکی نیز شرکت ما مانند بسیاری دیگر از شرکت های 
دانش بنیان نوپا دچار مشکل است. شرکت هایی که با ایده های 
فناورانــه و مبتنی بر دانش فعالیت می کنند، مانند بنگاه های 
اقتصادی بزرگ دارای سرمایه های ملکی نیستند که بتوانند به 
عنوان ضمانت از آن ها استفاده کنند و این مساله سبب شده 
که ما نتوانیم تسهیلات مورد نیازمان را برای توسعه شرکت و 
محصول دریافت کنیم. بخشی از نیاز ما مبتنی بر این است که 
بانک ها و دیگر مؤسسه های مالی که تسهیلات ارائه می کنند، 

دانش را مانند سرمایه های دیگر به عنوان ضمانت بشناسند.

شــرکت های حمل ونقل و ترابری منطقه نووسیبیرســک 
روسیه در دهمین نمایشگاه حمل ونقل ریلی شرکت کردند 
و انتظار مــی رود در درازمدت، برگزاری چنین رویدادهایی 
به تحکیم روابط اقتصادی و همچنین ایجاد مشــارکت های 
راهبردی جدید کمک کند. به گزارش ایســنا، شرکت های 
حمل ونقل و ترابری منطقه نووسیبیرسک روسیه در دهمین 
نمایشگاه بین المللی حمل ونقل و صنایع ریلی تهران ۱۴۰۲ 
که از ۴ تا ۷ مهر در محل دائمی نمایشــگاه های بین المللی 
تهران برگزار شد، شــرکت کردند. در چارچوب این برنامه 
تجــاری، بیش از ۷۰ نشســت تخصصــی، دو و چندجانبه 
برگزار شــد که در نتیجه آن چهار قــرارداد همکاری بین 
شرکت های روسی و شرکای ایرانی به امضا رسید. بر پایه این 
گزارش، نمایندگان شرکت های حمل ونقل و ترابری منطقه 
نووسیبیرسک روسیه، همچنین در تاریخ سوم مهرماه ۱۴۰۲ 
از دو بنــدر در بندرانزلی بازدید کردند و ضمن آشــنایی با 
زیرساخت ها، درباره چشــم اندازهای توسعه راهگذر جدید 
حمل ونقل بین المللی »شمال-جنوب« که روسیه را به هند، 

ایران و ســایر کشورهای همســایه )در مجموع ۱۱ کشور( 
متصل می کند، بحث و گفت وگو کردند. ساخت خط راه آهن 
راهگذر شمال-جنوب مسافت حمل ونقل را به میزان بیش 
از نصف کاهش داده و همچنین هزینه حمل ونقل کانتینری 
را به شــکل قابل توجهی کاهش می دهد، چــرا که هزینه 
حمل ونقل دریایی از طریق کانال سوئز به مراتب بالاتر رقم 
می خورد. شرکت نمایشگاه بین المللی حمل ونقل ریلی ایران، 
بستری را برای شــرکت های منطقه نووسیبیرسک روسیه 
فراهــم کرد تا ضمن تبادل تجربیات در زمینه حمل ونقل و 
ترابری و همچنین برقراری ارتباطات تجاری جدید با شرکای 
ایرانی، توانمندی ها و ظرفیت های خود در زمینه حمل ونقل 
و ترابــری را نیز معرفی کنند. انتظــار می رود در درازمدت، 
برگــزاری چنین رویدادهایی به تحکیــم روابط اقتصادی و 
همچنین ایجاد مشــارکت های راهبردی جدید کمک کند. 
ســازماندهی و برگزاری این سفر تجاری به ایران، به همت 
وزارت اقتصاد منطقه نووسیبیرسک روسیه انجام شده است.

افق جدید همکاری ریلی در مسیر ایران و روسیه

پتانسیل جذب ۱۰۰ همت 
سرمایه برای صنعت برق

نائب رئیس کمیســون انرژی اتاق بازرگانی ایران معتقد اســت: بورس انرژی ایران 
ظرفیت جذب ۱۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه برای صنعت برق را دارد. حمیدرضا 
صالحــی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با اشــاره به ناترازی برق و گاز که 
از نبود ســرمایه گذاری در ۱۵ سال اخیر ناشی شــده است، اظهار داشت: از مسیر 
بــورس می توانیم مشــکل ناترازی را طی ۲ الی ۳ ســال آینده حل و فصل کنیم. 
مصرف صنایع ۱۲۰ میلیارد کیلووات ساعت محاسبه شده است که با در نظر گرفتن 
متوسط قیمت برقی که صنایع می پردازند به رقم ۱۰۰ هزار میلیارد تومان منتهی 
می شود.   وی با تاکید بر اینکه زیرساخت های بورس انرژی و شبکه برق برای تبادل 
برق در بورس فراهم است، افزود: تنها چیزی که از دولت می خواهیم همراهی است 
تا صنعت برق بتواند از انزوا بیرون بیاید.   نائب رئیس کمیسون انرژی اتاق بازرگانی 
ایران در تشــریح طرح وارد شدن ۶۰ درصد برق به بورس انرژی گفت: برق خانگی 
و یارانه ای را روی حساب ۴۰ درصد سهم دولت در صنعت نیروگاهی می گذاریم و 
از آن طــرف صنایع انرژی بر که قیمت واقعی دارند به بورس انرژی بروند.   وی با 
اشاره به تجربه خوب راه اندازی تالاربرق سبز تصریح کرد: در تالار برق سبز قیمت بر 
اساس عرضه و تقاضا جابه جا می شود، این مشابه روشی است که در سایر کشورهای 
دنیا مانند ترکیه نیز شاهد آن هستیم. صالحی با تاکید بر نقش پررنگ اراده دولت 
در زمینه اصلاح وضعیت صنعت برق خاطرنشــان کرد: ما تضمین می دهیم که با 
عرضه ۶۰ درصد برق در بورس انرژی مشکلی به وجود نمی آید. آنچه که صنایع به 
دنبال آن هستند برق ایمن و پایدار است. وی تاکید کرد: بورس انرژی ایران ظرفیت 

جذب ۱۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه برای صنعت برق را دارد. 

رئیس بانک مرکزی عراق از توافق کشورش با ایران برای پرداخت بدهی های گازی به شیوه جدید خبر داد.به گزارش ایسنا، علی 
العلاق، رئیس بانک مرکزی عراق در گفت وگو با خبرگزاری رسمی این کشور)واع( گفت که به صورت مداوم مذاکراتی با ایران برای 
ســاماندهی واردات از این کشور درحال انجام است به گونه ای که عراق در معرض مشکلاتی مانند نقض تحریم ها و توافقات قرار 
نگیرد.وی تاکید کرد که بانک مرکزی عراق به فرمول واضحی در خصوص ســاماندهی تجارت با ایران دست خواهد یافت به ویژه 
اینکه بخشی از این تجارت از طریق تهاتر انجام می شود.العلاق همچنین گفت که توافقی بر سر تسویه بدهی های گازی عراق به 
ایران از طریق شیوه ای جدید حاصل شده است و بدهی های عراق به ایران از این طریق پرداخت خواهد شد.پیش از این، »محمد 
شیاع السودانی« نخست وزیر عراق با بیان اینکه »در دولت کنونی عراق، یک میلیارد و ۸۴۲ میلیون یورو از بدهی به ایران بابت 
خرید گاز پرداخت شده است« گفت که کار با طرف آمریکایی برای پرداخت مابقی بدهی گاز ایران همچنان ادامه دارد.»متیو میلر« سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در پاسخ به سوالی درباره اظهارات نخست وزیر عراق مبنی بر اینکه مذاکرات با طرف آمریکایی برای پرداخت بدهی گاز ایران همچنان ادامه دارد و اینکه آیا واشنگتن 
قصد آزادســازی تمام پول ایران در عراق و انتقال را آنها را دارد، تاکید کرد که معافیت برق ارائه شــده به عراق امکان انتقال این وجوه از حساب های محدود ایران در 

عراق به حساب هایی محدود شده در بانک های منتخب کشورهای ثالث را فراهم می کند.

تعداد کمی از مناطق در دنیای انرژی های پاک به اندازه بازار خودروهای الکتریکی پویا هســتند؛ ســال های اخیر شاهد رشد 
تصاعدی در فروش همراه با بهبود دامنه، در دسترس بودن مدل گسترده تر و افزایش عملکرد بوده ایم و تخمین زده می شود که 
تقریباً از هر پنج خودروی جدیدی که در سال ۲۰۲۳ فروخته می شود، یکی برقی خواهد بود. به گزارش ایسنا به نقل از آژانس 
بین المللی انرژی، وســایل نقلیه الکتریکی فناوری کلیدی برای کربن زدایی حمل ونقل جاده ای هستند که حدود یک ششم 
آلاینده های جهانی را تشکیل می دهد. سیاست های بلندپروازانه همچنان برای رشد در بازارهای خودروهای الکتریکی در سراسر 
جهان حیاتی هستند. اگر رشد فروش خودروهای برقی تجربه شده در سال های اخیر تداوم داشته باشد، انتشار دی اکسیدکربن 
حاصل از خودروها می تواند در مسیری مطابق با سناریوی صفر خالص تا سال ۲۰۵۰ قرار گیرد. با این حال، با وجود رشد عظیم 
در چین، برخی از کشــورهای اروپایی و برخی از ایالات ایالات متحده، خودروهای الکتریکی هنوز یک پدیده جهانی نیستند. 
همچنین، فروش در کشورهای در حال توسعه و نوظهور به دلیل هزینه های خرید بالاتر و نبود زیرساخت شارژ پایین بوده است.

رئیس بانک مرکزی عراق اعلام کرد

پیش بینی فروش خودروهای برقی در سال ۲۰۲۳توافق بغداد با تهران برای پرداخت بدهی اش به شیوه جدید
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چنــد روزی اســت که شــهروندان تهرانی در جنوب و مرکز شــهر با 
اتوبوس های بزرگ و ســفید رنگی مواجه شدند که قرار است به زودی 
وارد ناوگان اتوبوسرانی پایتخت شده و حتی برای کمک به ناوگان حمل 
و نقل نیز توسعه یابند.به گزارش ایسنا، مدتهاست که شهرداری تهران  
توســعه حمل و نقل عمومی پایتخت را در دســتور کار خود قرار داده 
است و حتی برای اولین بار شــورای شهر تهران در راستای پشتیبانی 
از برنامه های شــهرداری تهران در این حوزه، بودجه قابل توجهی برای 
امســال در نظر گرفت. همچنین در برنامه های شــهرداری همزمان با 
خرید اتوبوس و واگن به مسئله اورهال تجهیزات توجه ویژه شد تا بلکه 
عقــب ماندگی هایی که در زمینه حمــل و نقل  وجود دارد تا حدودی 
جبران شود.در راســتای توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی، شهرداری 
تهران به دلیل افزایش سرعت کار، تمرکز بیشتری بر اورهال اتوبوس های 
پایتخت گذاشت؛ بگونه ای که علاوه بر اختصاص بودجه قابل توجه در 
ســال جاری برای تعمیرات اساسی، ســهم خوبی نیز از اوراق مشارکت 
توســعه حمل و نقل عمومی برای بازسازی اتوبوس ها در نظر گرفت که 
فرآیند نوسازی را تسهیل کرد، در این میان شرکت واحد اتوبوسرانی نیز 
به ســراغ اتوبوس هایی که به هر دلیل در انبارها مانده بودند، رفت که 
یکــی از این مدل اتوبوس ها، متروباس های ۲۵ متری بود که حداقل ۵ 
سال به دلیل مشــکلات فنی در انبارهای اتوبوسرانی خاک می خورند.

مهدی علیزاده مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران در گفت 
وگویی با ایسنا، در مورد حضور مجدد این اتوبوس ها در سطح شهر می 
گوید: ســال ۹۲ اتوبوس های متروباس سوئیسی وارد تهران می شود و 
حدودا تا سال ۹۶ نیز در ناوگان فعال بود؛ اما بعد از آن به دلیل مشکلات 
فنی و عدم پوشش گارانتی، این اتوبوس ها از چرخه خارج و در سامانه 
دو اتوبوســرانی در افسریه نگهداری می شــد.وی با بیان اینکه در این 
مدت ۴ دستگاه اتوبوس متروباس هیبریدی در این سامانه اصطلاحا می 
خوابد، می افزاید: از سال ۹۶ که مدیریت شهری پنجم، مدیریت شهر را 
برعهده می گیرد، انگیزه و اقدام لازم در مورد تعمیرات و رفع نقص این 
۴ دستگاه متروباس انجام نمی شود و این سرمایه شهر تهران بلااستفاده 
رها می شــود؛ اما با روی کار آمدن مدیریت شهری ششم سعی کردیم 
با تلاش همکاران فنی شــرکت واحد و فشار به شرکت واردکننده این 
اتوبوس ها، نسبت به فعال ســازی اتوبوس های متروباس اقدام کنیم؛ 
بگونه ای که تا کنون ۲ اتوبوس برای تســت گرم و تردد آزمایشی وارد 
خطوط شــدند و تا آخر مهرماه هم بر اســاس قولی که به ما داده شده 
است، دو دســتگاه متروباس دیگر نیز وارد خطوط می شود.مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران با اشاره به اینکه این اتوبوس ها تردد 
آزمایشی دارند، می گوید: بالاخره هر خودرویی ۵ الی ۶ سال بلااستفاده 
رها شود ممکن است ایراداتی پیدا کند و به همین دلیل این اتوبوس ها 
تردد آزمایشــی دارند تا ایرادات فنی آنها احصا شود. البته دقت داشته 
باشید که برای این تعمیرات هم از ظرفیت شرکت سوئیسی و هم توان 
کارشناســان فنی شرکت واحد استفاده شد و در یک کلام اگر همت و 
تلاش شبانه روزی تکنســین های فنی به خصوص در سامانه ۲ نبود، 
قطعا این اتفاق مهم یعنی ورود دوباره متروباس ها به چرخه حمل و نقل 
تهران محقق نمی شد.وی در مورد مشکل توقف این متروباس ها ادامه 
می دهد: متروباس ها سه مشکل داشتند که اولین آن مشکل نرم افزای 
بود که کاملا در اختیار شــرکت سوئیسی بود و متأسفانه در این مدت 
دانش و فناوری آن در ایران بومی نشــده بود و حتما باید کارشناســان 
این شــرکت به تهران می آمدند و در کنار آن باید مدیران ســابق وقت 
می گذاشــتند و قطعات مورد نیاز را تأمین کرده و از خارج کشور وارد 
می کردند. البته اختلافی بین شــرکت وارد کننده و تولید کننده ایجاد 
شده بود که مدیران شهر وساطت و میانجی گری نکرده بودند تا مشکل 
حل شــود؛ اما در این دوره مدیریت شهری، این سه مشکل را همزمان 
پیش بردیم تا بتوانیم باز هم این اتوبوس ها را وار خط کنیم. علیزاده در 
مورد مشــخصات فنی مترو باس ها با اشاره به اینکه این اتوبوس ها ۲۵ 
متر هستند و ظرفیت نشســته این اتوبوس ۱۸۵ است و بیش از ۲۵۰ 
نفر نیز می توانند به صورت ایســتاده از این اتوبوس ها اســتفاده کنند، 
خاطرنشان می کند: این اتوبوس ها به دلیل نوع طراحی شان که » راست 
در« هستند تنها می توانند در خط بی .آر .تی ، خاوران- آزادی استفاده 
شوند و ما علاقمند بودیم که باتوجه به گنجایش این اتوبوس، متروباس 
ها در خط های شــلوغ تر همچون تهرانپارس-آزادی نیز به کار گرفته 
شوند؛ اما از آنجایی که طراحی ایستگاه های این خط برای اتوبوس های 
»چپ در« است، امکان اســتفاده متروباس ها در خطوط دیگر نیست. 
البتــه این اتوبوس ها در خط راه آهن بــه پارک وی نیز می توانند مورد 
استفاده قرار گیرند که به دلیل سربالایی و نوع جغرافیای خیابان ولیعصر، 
متروباس ها در مسیر ســربالایی توان کمتری در کشش وزن اتوبوس 

خواهند داشت.

تردد اتوبوس های ۲۵ متری 
در خیابان های پایتخت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

هوش مصنوعی یا سلاحی جدید!!

لتِین مِنگو الکتریکی جدید با طراحی پینین فارینا معرفی شد
می خواهیم شما را با جدیدترین محصول الکتریکی کشور چین به نام لتین منگو آشنا کنیم. این خودروی الکتریکی و چهار درب 
قیمت معادل ۵۹۰۰ تا ۸۹۰۰ دلاری خواهد داشت. خانواده لتین منگو تاکنون شامل نسخه استاندارد لتین منگو، لتین منگو پرو و 
لتین منگو مکس بوده است. این محصولات توسط کمپانی مشهور پینین فارینا طراحی شده اند.لتین منگو یک خودروی ۴ درب و 
۵ نفره با شعاع حرکتی ۱۳۰، ۱۸۵ و ۳۰۰ کیلومتری است که در دل خود باتری های لیتیوم-آهن فسفات را جای می دهد. لتین به 
دنبال جلب نظر ۶۰۰ میلیون چینی با درآمد ماهانه کمتر از ۱۵۰ دلار خواهد بود تا بتواند حمل ونقل این گروه از چینی ها را بهبود 
بخشد. این شرکت بازاری با ظرفیت تخمینی ۱۰۰ میلیون دستگاهی را هدف می گیرد.لتین منگو فقط در چین عرضه نخواهد شد 
بلکه به دیگر کشورها همچون کامبوج، کره جنوبی، پاناما، پرو و برزیل نیز صادر خواهد شد. طول/عرض/ارتفاع این خودرو به ترتیب 
برابر با ۱۵۲۵/۱۶۰۷/۳۶۲۲ میلی متر و فاصله بین محوری آن نیز ۲۴۴۲ میلی متر است. لتین منگو خودرویی بامزه و منحصربه فرد 
به نظر می رسد و در نمای جلوی آن جلوپنجره ای بسته با تریم کرومی به چشم می خورد. در داخل کابین نیز نمایشگر ۹ اینچی 
با تریم نارنجی اطراف دیده می شوند. این خودرو همچنین از ناوبری جی پی اس، ارتباط ۵G و سیستم دستیار راننده سود می برد

غیبت کریس رونالدو در تیم منتخب رونالدو
رونالدو نازاریو تیم ۱۱ نفره خودش را در حالی اعلام کرد که نام گلزن پرتغالی در آن دیده نمی شــود.به گزارش ایســنا و به نقل 
از اســتار، رونالدو نازاریو بهترین ترکیب تاریخ فوتبال را از نظر خودش انتخاب کرد اما همنام خود و برنده پنج توپ طلا یعنی 
کریستیانو رونالدو را انتخاب نکرد.رونالدو، ملقب به "پدیده"، دو توپ طلا در کارنامه فوتبالی اش دارد و حتی با وجود مصدومیت 
های زیادی که داشت، ۴۱۴ گل برای باشگاه و کشورش به ثمر رساند و یکی از بهترین مهاجمان تمام تاریخ بود. او در سن ۱۸ 
سالگی پیراهن تیم ملی کشورش را بر تن کرد و در همان سال هم توانست به عنوان بهترین بازیکن جهان انتخاب شود.او اغلب 
به عنوان »رونالدوی اصلی« توسط خیلی از طرفداران فوتبال شناخته می شود. این دو رونالدو تنها یک بار برابر هم قرار گرفتند و 

آن هم ژوئیه ۲۰۰۵ برای یک مسابقه خیریه بود که توسط لوئیس فیگو برگزار شد.

پیشنهاد

چهره روز

دروغ گویی روی مبل
رمان دروغ گویی روی مبل اثر دیگری از اروین د.یالوم است 
که اگر به موضوعات روان درمانی و فلسفه اگزیستانسیال 
علاقه داشــته باشید، بعید است اســم او را نشنیده و یا 
کتاب های او را مطالعه نکرده باشــید. یالوم علاوه براینکه 
یک درمانگر سرشناس است، در زمینه داستان نویسی هم 
خودش را به عنوان یک اســتاد به تمام معنا به جهانیان 
معرفی کرده است.دروغ گویی روی مبل نیز، کتابی حاصل 
از علم و هنر اســت. علمی که ســال ها یالوم از آن برای 
بهبود بیمارانش استفاده کرده است و هنر داستان گویی که 
بارها در کتاب هایش به کار برده است. یالوم پیر نوید بخش 
آگاهی های عمیق تری در ذهن بشــر است. چون نه تنها 
پزشــک، بلکه بسی بیش تر از آن، پیر روان پزشک ادبیات 
است، و ما را به تخیلی عمیق فرومی برد. در این خلسه ی 
شــیرین که بشر اولیه آن را داستان نامید، ما چیزهایی را 
تجربه می کنیم که شاید در عالم واقع، عرف و قانون به ما اجازه ی چنین تجربه ای را ندهند. همان طور که 
چای مان را می نوشــیم، همراه قهرمان یالوم روی مبل روان کاوری دراز می کشیم و همراه شخصیت  یالوم 
دروغ می گوییم، بدون این که وجدان مان دردی بگیرد و نگران بازخوردش باشــیم. کتاب دروغ گویی روی 
مبل، این رمان جذاب، قبل از این که تجربیات یالوم در روان کاوی باشــد، یک رمان اســت. رمان کامل با 
همه ی جدال ها و کشش های انسانی. یالوم انسان هایی را به چالش می کشد که خودشان از پس خودشان 
برنیامده اند و نیازشان به شخصِ درمان گر، آن ها را روی مبل روان کاوی کشانده است. دروغ گویی روی مبل 
ضمن مواجه کردن خوانندگان با دروغ های بســیاری که گه گاه روی مبل روان درمان گر گفته می شود، به 
آن ها چشــم اندازی وسوسه انگیز و تا حدی غیرقابل باور از طرز فکر درمان گر در جلسات درمان شان ارائه 
می دهد. این رمان درباره ارتباط بین ســه روان درمانگر: ســیمور تروتر، ارنست لش و مارشال اشتریدر، با 
بیماران شان است. مرکز اصلی رمان ارنست لش است که در اولین کار انضباطی خود به بررسی رفتارهای 

سمیور تروتر با بیمارش می پردازد. مارشال اشتریدر نیز سرپرست ارنست است.

آقا نجف اصفهانی
آقا نجف اصفهانی متولد ســال ۱۱۶۷ خورشــیدی در 
اصفهان، یکی از برجســته ترین قلمدان نــگاران دوره 
قاجار بود. او که به »نجفعلی نقاش باشــی« معروف بود، 
چهره های بسیار زیبایی را روی قلمدان هایش می کشیده 
اســت.علاوه بر این تصاویری از شــکارگاه، مجلس های 
رزمی و بزمی، گل آرایی و تصویر پرندگان نیز در آثارش 
به چشم می خورد. آقا نجف اصفهانی به تقلید از نقاشان 
اروپایی در طرح هایش از چهره حضرت عیسی و حضرت 
مریم اســتفاده می کرد، به همین دلیل برخی ســبک 
کاری اش را فرنگی سازی می دانند.از جمله آثار باقیمانده 
از او می توان قلمدان برازنده ای با نشــان های مختلف و 
امضای »یا شاه نجف«، تابلوی رنگ روغن تمام قد محمد 
شاه قاجار، تصویر یوحنا، نقاشی نسخه خطی شاهنامه و 
قاب آیینه با تصویرهایی از افسانه شیخ صنعان و دختر ترسا با امضای »یا شاه نجف« را نام برد. مهارت 
در طبیعت نگاری و سایه پردازی ملایم چهره هااز ویژگی های نقاشی های وی می باشد و در واقع سبک 
کاری او پلی میان سبک کریم خانی و سبک ناصری بود. بیشتر آثاری که از وی به جای مانده مربوط 
به ســال های ۱۱۹۰ تا ۱۲۳۶ خورشــیدی می باشد. وی به تقلید از نقاشــان اروپایی در طرح هایش از 
چهره حضرت عیســی و حضرت مریم استفاده می کرد، از اینرو برخی سبک کاری اش را فرنگی سازی 
دانســته اند.]۲[ آقا نجف آثار ارزشمندش را با نام »یا شاه نجف« و »کمترین نجفعلی« امضا می کرده و 
بیشــتر آثارش را به ظل السلطان )فرزند ناصرالدین شاه( تقدیم کرده است. وی به جهت مهارتی که در 
نقاشــی و چهره آرایی داشــت به نام »مانی زمان« معروف بوده است.وی در زمینه خوشنویسی به ویژه 
خطهای رقاع و نســتعلیق مهارتی استادانه داشت و شــعر نیز می سرایید. در مورد زمان درگذشت وی 
شــبهه هایی موجود است که بر اساس روایت مســتندتری وی در سال ۱۲۳۶ از دنیا رفته است. محل 

خاکسپاری وی در زادگاهش اصفهان است.

فرهنگ

هفته وحدت؛ بهترین فرصت برای تبیین لزوم وحدت 
شیعه و ســنی رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت هفته 
وحــدت تاکید کــرد که »این ایــام، بهترین فرصت 
برای تــدارک برنامه های وحدت آفریــن و تبیین و 
تفهیم برکات و ضرورت وحدت برای جوانان و عموم 
مردم شیعه و سنی اســت. زیرا امروز، وحدت شیعه 
و سنی از ضروریات جهان اســلام است«.به گزارش 
ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی، سومین جلسه هم اندیشی پیرامون 
بزرگداشت هفته وحدت و گرامیداشت ولادت پیامبر 
اسلام)ص( و امام جعفر صادق)ع( با حضور نمایندگان 
دستگاه های عضو شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
در محل دفتر مرکزی این نهاد برگزار شــد.در ابتدای 
این جلســه حجت الاسلام والمســلمین عرب انصاری ضمن تبریک پیشــاپیش ولادت پیامبر 
اسلام)ص( و امام جعفر صادق)ع( گفت: در جلسات گذشته نمایندگان هر دستگاه های عضو ستاد، 
نقطه نظرات و پیشنهادات خود را برای گرامیداشت ایام هفته وحدت ارائه دادند و امروز با نهایی 
شــدن شعار محوری هفته وحدت، نمایندگان دســتگاه ها، برنامه های تدارک دیده شده را اعلام 
نمایند.در ادامه حجت الاسلام محمدحسن اختری رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت هفته وحدت 
گفت: محوری ترین برنامه این هفته، برگزاری جشن های ولادت پیامبر اکرم)ص( با هدف تقویت 
وحدت و نشــاط میان امت اسلام است و اکنون که در این شرایط حساس، این مسئولیت مهم و 
خدمتگذاری در این عرصه به ما واگذار شده است، امیدوارم بتوانیم به خوبی از این فرصت در جهت 
تحقق آرمان حضرت امام خمینی)ره( و منویات رهبر عظیم الشــأن انقلاب اسلامی، حضرت امام 

خامنه ای)مدظله العالی( استفاده کنیم تا اهداف والای آنان به منصه ظهور برسد.

جلسه هم اندیشی پیرامون بزرگداشت هفته وحدت
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